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Offentligt
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Spørgsmål 

Agter ministeren stadig at ophæve skattestoppet for punktafgifter, som det fremgik i 

»Gør gode tider bedre - for alle«?  

 

Svar 

I Socialdemokratiets 2025-plan ’Gør gode tider bedre – for alle’ foreslås, at visse afgifter 

forhøjes. Det gælder bl.a. afgifter på plastik og kemi af hensyn til miljøet.  

 

Ud fra en samfundsøkonomisk betragtning kan afgifter være et godt redskab til at opnå fx 

en bedre folkesundhed eller et bedre miljø. Det skyldes, at afgifter kan være med til at 

sikre, at varens pris afspejler varens skadesomkostninger for sundhed og miljø.  

Det vil blandt andet indgå i regeringens overvejelser i forbindelse med fastlæggelsen af af-

giftspolitikken.  
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